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Remissen "Åtgärdsprogram för fältnocka" Dnr 410-1973-95 
___________________________________________________________________________ 
 
Centrum för biologisk mångfald har beretts tillfälle att yttra sig över rubricerad 
remiss och vill lämna följande synpunkter. 
 
Allmänt 
 
Kommentar: Vårt allmänna intryck är att programmet är bra. Åtgärds program 
av denna typ är av stort värde för allt arbete i syfte att bevara eller restaurera 
biologisk mångfald. Det är angeläget att välunderbyggda artinriktade program 
med liknande utformning tas fram för alla rödlistade växt- och djurarter som 
ingår i (åtminstone) de två högsta kategorierna. 

Storleken av de insatta och föreslagna åtgärderna kan anses väl motiverad 
med utgångspunkt från artens och underartens speciella ställning i Norden. 

 
Tydligen har det dock inte gått att klart fastställa varför fältnockan minskat så 
drastiskt i antal de senaste åren. De insatta och föreslagna åtgärderna är 
uppenbarligen endast "livsuppehållande" och knappast tillräckliga för ett 
"ordentligt tillfrisknande" av artens svenska population. Detta väcker frågan om 
det vore motiverat med fler forskningsinsatser för att närmare utreda orsakerna 
till den observerade beståndsutvecklingen, för att på så sätt ge mer fast mark 
under fötterna för ett bra åtgärdsprogram. 
 



 
 
 
 
 
 
SMÄRRE DETALJANMÄRKNINGAR  
Inledning  
Kommentar: En hänvisning till var omkombinationen från Senecio till Tephroseris gjorts 
och något om bakgrunden till denna bör ingå, eftersom alla referenserna har arten i släktet 
Senecio. 
 
Genomgående  
Kommentar: Det engelskinfluerade sättet att använda ordet "planta" som likvärdigt med 
"växt" bör undvikas i officiell svensk text. "Planta" bör således endast användas om ej 
fullvuxna, "juvenila", individer. Jfr orden "plantskola", "groddplanta", "granplanta", 
"plantera" etc. I andra sammanhang finns t ex "individ", "exemplar" eller "växt" att tillgå. 
 
Beslut i detta ärende har fattats av föreståndaren Urban Emanuelsson efter 
beredning av Börge Pettersson. 
 
 
Urban Emanuelsson 


